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«La oss leggje ned distrikta, fyrst som sist.»
Kommentar side 3 ○ Hilde Lysengen Havro

Biff-kutt kan 
gi stor gevinst
Mindre forbruk av storfekjøtt kan gi stor klimagevinst, viser 
Nibio-rapport. Tyr advarer mot økt import dersom den norske 
kjøttproduksjonen går ned. 
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«Vikinghøvdingen Erling Skjalgsson fra Sola avleverte en av de tøffeste replikkene i  
norgeshistorien.»
Erling på fredag · 23
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«Vi er blant landene som har økt helse-utgiftene minst
de siste 20 årene.»Lise Askvik, styreleder for Helsepartiet
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 ○Tørke-trøbbel

Slår kornet: På jordene til Dag Fossen er det så dårlig avling at han har valgt å slå kornet til fôr. Selv om han er usikker på hva verdien av fôret blir satt til.  Foto: Privat

Bonde Dag Fossen i Kongsberg 
kommune driver korn, melk- og 
ammekuproduksjon. Han sitter 
på slåmaskina når Nationen rin-
ger.

– Denne åkeren kommer ikke 
til å bli noe uansett, det blir ikke 
mat. Så nå slår jeg en byggåker og 
en havreåker, sier han.

Kornets verdi
For Fossen er det et stort spørs-
mål han enda ikke har fått be-
svart, nemlig, hva blir verdien 
på fôret satt til? Han slår nå ned 
ødelagte avlinger av korn, men 
vet ikke hva verdien blir satt til, 
da veit han heller ikke hvor mye 
hans avlingsskadeserstatning vil 
bli trukket fra.

– Det er her galskapen star-

ter. Hva er verdien? Hvem skal 
fastsette verdien? Jeg fikk høre 
at det var fylket, men fylket sier 
kommunen. Det er ingen som vet 
hvem som skal fastsette verdien, 
sier han.

Selv om Fossen er usikker på 
hva verdien på fôret blir satt til, 
og hvor mye han vil få trukket fra 
sin skadeerstatning, har han be-
gynt å slå.

Må handle raskt
Christian Anton Smedshaug, 
daglig leder i AgriAnalyse, sier at 
det nå bør komme nye løsninger. 

– Det påhviler stort ansvar fra 
myndighetene i å handle raskt. 
For eksempel kan det gis full 
avlingsskadeerstatning uten av-
kortning til kornåkre som slås til 

fôr. Mange av disse risikerer å gi 
svake avlinger uansett, sier han.

Smedshaug tror at dette kan 
avhjelpe situasjoene noe, men 
at det nå er et stort ansvar for 
myndighetene å handle raskt, 
både når det gjelder å få import 
av grovfôr og fleksibilitet i støt-
teordningene.

– Det vil si at avlingsskadeord-
ningen ikke må kreve såing av 
raigras, eller avkortning for fôr-
verdien av det uferdige kornet, 
samt lik og fleksibel praksis over 
hele landet.

Dag Fossen, er enig i at bønder 
som slår nå, ikke må få avkortet 

sin avlingsskadeerstatning.
– La folk gi bort åker gratis, la 

folk stille areal gratis til dispo-
sisjon om det kommer regn, la 
kornbonden få avlingskade uten 
avkorting, rydd opp i søknadsda-
toer for areal og dyr. I det hele vis 
at en gjør noe annet enn å sette 
ned tollen på importert fôr som 
ikke er å få tak i, sier han.

Dårlig beite
Dag Fossen forteller at han hadde 
en dårlig førsteslått, samt at han 
har ingen tro på at andreslåtten 
blir god.

– Beitene er også dårlige, det er 

bare et tidsspørsmål før jeg må 
kjøre fôr opp til kyr på beite.

Han sier at den åkeren han 
slår nå, ikke gir godt nok fôr til 
ei mjølkeku, men at det fungerer 
greit til ammeku. Fossen har vur-
dert å slå åkeren sin i flere uker, 
men i et håp om regn har han 
utsatt det. Han forteller at det 
uklare regelverket har gjort det 
vanskelig å bestemme seg.

– Hvis en kornprodusent ikke 
ser noen verdi i å treske, så han 
slår det som fôr og gir det bort til 
en husdyrbonde, så skal ikke han 
få noe fradrag på erstatningen. 
Da skal heller ikke husdyrbon-
den betale noe for det, sier han.

Nationen har i flere dager for-
søkt å få et verdianslag fra Land-
bruksdirektoratet. De har på 
nåværende tidspunkt ikke mu-
lighet til å si noe om hva verdien 
på fôret vil bli. De opplyser at de 
jobber med saken og at de regner 
med å ha det klart i neste uke.

Andrea Sofie Aasvang
andrea.aasvang@nationen.no

Forvirring om fôrverdi
Flere bønder velger å slå kornåkrene 
sine til grovfôr. Men det er fremdeles 
tvil om hva verdien av fôret blir satt 
til. 

I det blå

«Det er her galskapen 
starter. Hva er verdien? 
Hvem skal fastsette  
verdien?»
Dag Fossen, bonde 
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